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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a

Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez .

„Meddig kell még várniuk a külföldön született legifjabb honfitársainknak, hog y
papírjuk is legyen róla, hogy a magyar nemzethez tartoznak? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom !

Tisztelt Miniszter Úr!

A közelmúltban sokan fordultak hozzám külföldön élő honfitársaink közül, akiknek

külhonban született gyermekük . Aggódásuk oka, hogy van, aki már közel egy éve vár arra,
hogy gyermekét itthon, Magyarországon anyakönyvezzék .

Az elhúzódó anyakönyvezés problémája már a hírforrásokban is megjelent, amelyek szerin t

legalább 8000 magyar kisgyermek várja, hogy megkaphassa a magyar állampolgárságo t
igazoló anyakönyvi kivonatot . Az elmúlt hetekben Európa számos országából, többek közöt t
Svájcból, Angliából, Dániából és Németországból is halhattunk aggódó szül ő i hangokat, akik

bár beadták kérelmüket, mégis hosszú hónapok óta várnak arra, hogy egyáltalán valamilye n

visszajelzés érkezzen számukra a Budapest F őváros Kormányhivatalától, gyermekeik számára
benyújtott anyakönyveztetési kérelmük ügyében .



Legutóbb egy Hollandiában élő magyar házaspár keresett meg. Gyermekük
anyakönyveztetési kérelmét a gyermek születését követő héten adták be a hollandiai magyar
nagykövetségen, azóta eltelt három hónap, és nemhogy papírjaikat nem kapták még meg, de
többszöri próbálkozás ellenére sem sikerült a magyarországi illetékes hivatalt elérniük, hog y
megérdeklődjék hol is tart az ügyük. Információim szerint vannak olyan családok is, akik
közel két éve várják, hogy Magyarországra juthassanak, hiszen anyakönyvi kivonat nélkü l
útlevelet sem kaphatnak a külföldön született kis honfitársaink .

A sajtóban megjelent információ szerint a 8000 külföldön született magyar állampolgár hazai
anyakönyvezési ügyének jelentős` része a Bevándorlási és Állampolgársági Hivataltól a
Fővárosi Kormányhivatalhoz került át . Az átszervezés miatt olyan nagymértékben megn ő tt a
kormányhivatal feladatköre, hogy rengeteg hátralék keletkezett, amelynek következtében
túlórákat rendeltek el és újabb ügyintézőket vettek fel, de szemlátomást így sem győzik a
feladatot. A sajtó arról adott még hírt, hogy a Miniszterelnökség egy olyan javaslaton
dolgozik, hogy a külföldi konzulátusok is intézhessék ezeket az ügyeket, és az önkormányzat i
anyakönyvezetők is bekapcsolódhassanak a munkába .

A fentiek miatt kérdezem Miniszter Urat, hogy a Belügyminisztériumban tisztában vannak-e a
felvetett problémával? Amennyiben igen, Önöknek rendelkezésre állnak-e statisztikák, hogy
átlagosan mennyi időt kell várniuk a külföldön él ő honfitársainknak, hogy kint születet t
gyermeküket anyakönyveztethessék ?

Várható-e jogszabály módosítás az ügymenet egyszerűsítésére, amelynek következtében a
külföldön született magyar gyermekek minimális várakozási időn belül anyakönyvi kivonatot
kaphatnának?

Napjainkban tízezres nagyságrendben érkeznek bevándorlási és menekültügyi kérelmek is a
Bevándorlási és Állampolgársági Hivatalhoz, ezért kérdezem Miniszter Urat, hogy a több eze r
magyar újszülött elsőbbséget élvez-e az ügyintézés során, vagy meg kell várniuk, amíg a z
illegális bevándorlók korábban érkezett ügyeit elintézik ?

Az aggódó szülőkkel együtt várom megtisztelő és érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . július 13 .

dr. Staudt Gábor
Jobbik

Tisztelettel,
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